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 با اتمام فعالیت یک ســاله شورای 

شورا
ششم، دیروز انتخابات هیأت رئیسه 
برای سال دوم برگزار شد و مهدی 
چمران با رأی قاطع اعضای پارلمان شهری به عنوان 
رئیس و پرویز ســروری هــم بــا 21رأی به عنوان 
نایب رئیس انتخاب شدند. جعفری بندی شربیانی با 
21رأی منشی اول و سوده نجفی با 19رأی منشی 
دوم ابقا شدند. همچنین باتوجه  به اینکه انتخابات 
ســخنگو و خزانه دار شورا، 2ســاله انجام می شود، 
حبیب کاشــانی، خزانــه دار و علیرضــا نادعلی، 

سخنگوی شورا باقی ماندند.
به گزارش همشــهری، پس از برگــزاری انتخاب 
هیأت رئیســه، شــورای شــهر تهران وارد دستور 
جلسه شد و اعضا به بررسی یک فوریت طرح »سند 
الزامات تدویــن برنامه چهارم شــهرداری تهران« 
پرداختند؛ طرحی که با 19اولویت تنظیم شــده و 
محمد آخوندی، رئیس کمیســیون برنامه وبودجه 
در جریان بررسی آن گفت: »براساس ابلاغیه وزارت 
کشور برنامه های توسعه شهری باید ۴ساله تنظیم 
شود؛ ازاین رو باید الزامات کلی برای تدوین برنامه ها 
مشخص شــود.« در ادامه مهدی چمران هم گفت: 
»برنامه و چشــم انداز ضروری هستند؛ چراکه باید 
بدانیم می خواهیم چه کنیم، اما اصل برنامه این است 
که قابلیت اجرا داشته باشد. متأسفانه ما هنگام برنامه 
نوشتن ایده آل فکر می کنیم و در اجرا با کمبود اعتبار 
یا موارد قانونی مواجه می شــویم؛ بنابراین مسئله و 
دغدغه ما برنامه ریزی است که برای آن نیازمند تعامل 
و همفکری هستیم تا برنامه قابل  پیاده سازی باشد.« 
در نهایت اعضا با یک فوریت این طرح موافقت کردند.

حمایت شورا برای خرید تجهیزات مترو
ســپس بررســی یک فوریت لایحه »ارائه مجوز به 
شــهرداری )شــرکت بهره برداری راه آهن شهری 
تهران و حومه( برای انجام معاملات مربوط به خرید 
قطعات یدکی و تعمیرات اساســی )اورهال( جهت 
تجهیزات ثابت و متحرک متروی تهران« آغاز شــد 
که سیدجعفر تشکری هاشــمی، رئیس کمیسیون 
عمران و حمل ونقل با اشــاره به فرســودگی ناوگان 
ریلی و ضــروری بودن تعمیرات گفت: »مشــارکت 
بخش خصوصی با شهرداری برای تأمین تجهیزات 
اگر بیــش از 12۰میلیارد تومان و بــا بخش دولتی 
اگر بیش از 1۸۰میلیارد تومان باشــد، باید با مجوز 
شــورای اسلامی شــهر تهران انجام شــود و سقف 

معاملات از سوی شهرداری تهران ۴ هزار میلیارد تومان 
پیش بینی شده است.« در ادامه مهدی شایسته اصل، 
مدیرعامل شرکت بهره برداری راه آهن شهری تهران 
و حومه به فراهم شدن مقدمات برای انجام معاملات 
و ضرورت یک فوریــت لایحه اشــاره و عنوان کرد: 
»قرارداد ۸۰۰میلیارد تومانی برای خرید تجهیزات 
آماده شده که امیدواریم ســقف خرید با مجوز شورا 
آزاد شــود و بتوانیم ایــن قــرارداد را منعقد کنیم. 
22۰میلیارد تومان از این قرارداد )۸۰۰میلیارد تومانی( 
از تسهیلات کرونایی بوده که سال گذشته اختصاص 
 یافته است و 12۰میلیون دلار)فاینانس( نیز از سوی 
دولت پیش بینی شــده که نیاز به مجوز شورای شهر 
دارد.« به گفته او، 21میلیارد تومان برای خرید چرخ به 
شرکت بهره برداری مترو تزریق شده است. در جریان 
بررسی این لایحه میثم مظفر با بیان اینکه در بودجه 
امسال 5هزارو۷۸2میلیارد تومان برای تأمین تجهیزات 
و اورهال مترو، پیش بینی شــده است، خواستار ارائه 

گزارشی از تخصیص نقدینگی برای توسعه مترو شد 
و در پایان اعضای پارلمان شهری با یک فوریت لایحه 

موافقت کردند.

تخصیص اوراق مشارکت برای توسعه مترو
معاون مالی و اقتصاد شــهری شهردار تهران هم در 
جریان بررســی لایحه مجوز خرید تجهیزات مترو، 
گزارش مالی در حــوزه حمل ونقل عمومی ارائه داد 
و گفت: »حمل ونقل یکی از اولویت های شهرداری 
است؛ ازاین رو در ۴ماه ابتدای ســال 5۸۰میلیارد 
تومان به مترو اختصاص  یافته اســت. سال گذشته 
هم ۳۰۰میلیارد تومان اعتبار به بهره بردار تخصیص 
یافت و ۶2میلیارد تومان تأمین مالی نیز برای خرید 
چرخ صورت گرفت.« به گفته ابوالفضل فلاح از محل 
اوراق مشــارکت 15۰۰میلیارد تومان برای توسعه 
مترو و ۷۰۰میلیارد تومان بــرای خرید اتوبوس در 

حساب شهرداری آماده شده است.

رأی مثبت به کلیات لایحه هزینه کرد اربعین 
دیروز اعضای شورای شــهر تهران به کلیات لایحه 
»درخصوص مجــوز هزینه کرد شــهرداری برای 
مشارکت در برگزاری مراســم اربعین حسینی در 
سال1۴۰1« رأی مثبت دادند. معاون امور فرهنگی 
و اجتماعی شــهردار تهران در توضیح این لایحه با 
بیان اینکه شهرداری تهران در کمیته های خدمات 
شــهری، حمل ونقل، فرهنگــی و اجتماعی وزارت 
کشور عضویت دارد، گفت: »ما تمام مسئولیت های 
چندگانــه را پیگیری خواهیم کــرد؛ چراکه با یک 
رخداد جهانی و بین المللی روبه رو هستیم. این موارد 
هزینه کرد نیست، بلکه فرصتی برای شهرداری تهران 
به شمار می رود و کمک می کند که بتوانیم از ظرفیت 

مردمی استفاده کنیم.« 
محمدامین توکلی زاده با اشاره به اینکه ۳۰میلیارد 
تومان اعتبار، رقمی نیست که برای اربعین هزینه 
شــود، تأکید کرد: »برگزاری مراسم اربعین بدون 
مردم و کمک هــای مردمی امکان پذیر نیســت و 
امیدواریم با کمکی که مردم انجام می دهند، بتوانیم 
اقدامات ضروری را انجام دهیــم و در موارد نیاز به 
حمایت، پشتیبانی لازم را داشــته باشیم. ما تنها 
این مجوز را از شــورا دریافت می کنیم که اعتباری 
را خارج از شــهر تهران برای حماسه اربعین هزینه 
کنیم.« در نهایت علیرضا نادعلــی و مهدی بابایی 
به عنوان نمایندگان شورا برای نظارت بر هزینه کرد 

در اربعین انتخاب شدند.

هیأت رئیسه شورای ششم؛با همان ترکیب قبلی
مهدی چمران با رأی قاطعانه اعضا، برای سال دوم، رئیس شورای شهر تهران باقی ماند

تنفس گاه های شهردر ورطه نابودی
مدیریت شهری موضوع قطع درختان را از مسیرهای 

قانونی و قضایی پیگیری می کند

قطع مکرر درختان به بهانه های مختلف ســبب واکنش عضو 
شورای شهر تهران شد و ناصر امانی گفت که چرا کسی جلوی 
نابودی تنفس گاه های شهر تهران را نمی گیرد؟ او با اشاره به قطع 
درختان توسط یک مرکز علمی و دانشگاهی )دانشگاه الزهرا( 
تأکید کرد: »افراد حقیقی، سازندگان و کسانی که می خواهند 
یک برج بسازند و تعمدا درختان را خشــک یا قطع می کنند، 
علتش روشن است اما وقتی یک نهاد عمومی و علمی و دانشگاهی 
چنین کاری می کند، غیرقابل قبول است. درگذشته هم این مرکز 
11درخت را قطع کرده و جریمه شده بود و یک ریال جریمه را 
پرداخت نکرده و دوباره بهانه آورده که درختان خشــک شده 

بودند.«
امانی همچنین یادآوری کرد و گفــت: »در مرکز زلزله نگاری 
و  منطقه 1۷ در حاشــیه خط آهن تهران غرب یا تهران جنوب 
درختان قطع شــد و مردم اعتراض کردند و نهادهای عمومی و 
سمن ها فیلم فرستادند و پیگیری شد اما نتیجه اش معلوم نشد. 
در حاشیه امامزاده چیذر هم درخت قطع و جابه جا شد و بازهم 
مردم شــبانه فیلم گرفتند اما بازهم نتیجه ای نداشــت. از این 
تذکر بنده بگذرد هیچ خبری نمی شود و مجددا حتما در روزها 
و هفته های آتی شاهد قطع درختان توسط نهادهای عمومی و 

سازمان های دولتی خواهیم بود.«
اوبا بیان اینکه در قانون به هیچ عنوان هیچ کس اجازه ندارد به هیچ 
دلیلی درختی را قطع کند، گفت: »قطع و جا به جایی درختان 
فقط باید با مجوز کمیســیون ماده ۷، در فصل مناسب و توسط 
سازمان بوستان ها و فضای سبز شــهرداری تهران انجام شود. 
وقتی چنین موضوعی رعایت نمی شود و درختان به بهانه های 
مختلف توسط مراکز و نهادهای عمومی و دولتی قطع می شوند، 
مردم هم جری می شوند. برای مقابله با آلودگی هوا نمی توانیم 
کاری بکنیم و حداقل باید فضای سبز فعلی تهران را حفظ کنیم 
و مانع از اپیدمی شدن این موضوع شویم.« در راستای تکمیل 
تذکر امانی، رئیس شورای شهر تهران هم گفت: »ما هم به قطع 
درختان در دانشگاه الزهرا)س( معترض هستیم و موضوع را حتما 
پیگیری می کنیم و ریاست دانشگاه باید دراین خصوص توضیح 
دهد؛ چرا که حفظ درختان برای بهبود هوای شهر حائز اهمیت 
است و باید تلاش کنیم تعداد درختان در شهر را افزایش دهیم.« 
مهدی چمران تأکیــد کرد: »هیچ زیبایی برای ســاختمان ها 
به اندازه غرس درختان وجود ندارد. درختــان قطور و توانمند 
ارزشمند هستند و ما دستگاه هایی را که اقدام به قطع درختان 
می کنند، بدهکار خواهیم کرد؛ چرا که کسی حق ندارد به حقوق 
مردم در شــهر تجاوز کند.« حبیب کاشانی، خزانه دار شورا هم 
خواســتار  برخورد قانونی با موضوع قطع درختان شد و گفت 
که باید قطع درختان در دانشگاه الزهرا)س( پیگیری و جرایم و 

برخورد لازم انجام شود.

مهدی پیرهادی
رئیس کمیسیون سلامت، 

محیط زیست و خدمات شهری شورا
شهروندان از محصولات میادین میوه 
و تره بار رضایت دارند و از این رو تقاضا 
داریم شهرداری تهران در ایجاد 8بازار، 
بازســازی 2بــازار، ایمن ســازی۱۰بازار و 
مناسب ســازی ۱۵بــازار بــرای معلولان 
اهتمام داشته باشد و نسبت به افتتاح 
و بهره بــرداری از بــازار بیهقــی و دیگــر 

بازارها اقدام کند.

محمد آخوندی
رئیس کمیسیون برنامه  و بودجه شورا

شورای ششم توانست از مردم تهران با 
شعارهای اصیل انقلاب رأی بگیرد و با 
اقدام جهادی، عقب ماندگی ها جبران 
شــد و به نظر می رســد در دومین سال 
کاری باید به کارنامه یک سال گذشته 
خــود رجــوع کنیــم و عــلاوه بــر تقویــت 
نقاط قوت به ایراداتی که وجود داشته، 
توجه بیشتری داشته باشیم تا خدمات 

صادقانه به نحو احسن عملی شود.

نقل قول خبر

عدد خبر

محیط زیست

مدیرعامــل ســازمان عمــران مناطــق 
شــهرداری تهران اعلام کــرد: »عملیات 
اجرایی بوســتان ۱3هکتــاری ایرانیان به 
مرز 96درصد رســیده و در آینده نزدیک 
بهره برداری می شود.« آنطور که هادی 
حق بیــن گفتــه: »عملیــات اجرایــی فــاز 
نخست این بوستان در محله خلازیر در 
مراحل پایانی قرار دارد و به زودی تحویل 
شــهروندان می شــود.« توســعه فضای 
سبز و کاشــت درختان، نصب مبلمان، 
وسایل ورزشی و ...در حال انجام است.

96
درصد

مدیر ســتاد مدیریــت بحران شــهرداری 
شناســایی  و  پایــش  از   ۱۵ منطقــه 
8ســاختمان ناایمــن و خطرســاز در 
4مــاه اول ســال خبــر داد و گفــت کــه 
اخطاریه های لازم به مالکان داده شــده 
اســت. به گفتــه علــی یزدانــی، مالــکان 
و ذینفعــان امــلاک ناایمــن ظــرف مدت 
تعییــن شــده بین یــک تــا 4مــاه فرصت 
دارند تا نسبت به ایمن سازی  و رفع خطر 

اقدام کنند.

8
شورا در حوزه نظارت بر شهرداری موفق بوده استساختمان

رئیس شورای اسلامی شــهر تهران در جمع خبرنگاران درباره ارزیابی عملکرد یک ساله فعالیت 
شورا به ویژه در حوزه نظارت گفت: »اعضا در این حوزه با جدیت کار کردند و حضوری فعال در مناطق 
داشتند و حتی مسائل جزئی را از شهرداری پیگیری کردند.« مهدی چمران تأکید کرد: »شهرداری 
به دلیل گستردگی ای که دارد با مشکلات بسیاری مواجه است؛ بنابراین هرچه اعضا در موضوع نظارت 
فعالیت کنند، باز هم کم است. در این بخش می توانستیم از شورایاری ها کمک بگیریم که به دلیل 
از دست  دادن جایگاه قانونی شان این امر محقق نشد و در تلاش هستیم با ساختار جدید به صورت 

قانونی این مجموعه را ایجاد کنیم.«

مکث


